
»زهرا بهروز آذر«:

دولت چهاردهم شنوندۀ 
صدای زنان خواهد بود

برنامه تاج برای برمه نشدنِ
 فوتبال ايران چيست؟

»دنیای هوادار« چهارمین نشست »دنیای هوادار« چهارمین نشست 
تشکل  های اقتصادی را بررسی می  کند؛تشکل  های اقتصادی را بررسی می  کند؛

لزوم ساماندهی 
تشکل  های بخش خصوصی

باغ محمدشهر به کارگران 
زحمت  کش شهرداری کرج رسید

نتیجۀ كوتاه شدن قد مدیریت؛نتیجۀ كوتاه شدن قد مدیریت؛

روزنامه

قیمت: 5000 تومان دوشنبه 19  شهریورماه 1403 شماره 1634

»دنیای هوادار« از حواشی »دنیای هوادار« از حواشی 

فوتبال ایران و جهان فوتبال ایران و جهان 

گزارش می  دهد؛گزارش می  دهد؛

تحقیرِ چینی تحقیرِ چینی 
پروفسورپروفسور



2 دوشنبه 19 شهریور 14۰3      شمارگان 1634

 

 

در جست  وجوی الگوی مناسب

درخصوص رفتار مناسب در قبال زباله ها در این شماره نگاهی 
به فرهنگ مردمان ژاپن خواهیم انداخت؛ مساحت ژاپن کمتر از 
یک چهارم ایران است و کل مناطق قابل سکونت ژاپن به اندازه 
استان اصفهان است. با چنین شرایطی اگر همچنان مردم این 
کشور آزادانه زباله تولید کنند، ژاپن زیر زباله مدفون می شود. در 
ژاپن، جریان مواد به شیوه های مختلف، تحت نظارت و کنترل 
بوده و نمودار ها بطور مرتب به روزرسانی می شوند و مواردی چون 
ارزیابی مقدار استفاده دوره ای و دورریزها تحت نظارت و کنترل قرار 
گرفته است. با این حال، راه حل ژاپن قابل توجه است؛ اقدام های 
انجمن لوازم الکتریکی ژاپن در مدیریت زباله ها بسیار کارساز است، 
بطوری که نرخ بازیافت قطعات فلزی پسماند ها و ضایعات در این 
کشور ۹۸ درصد است و برای سایر مواد نیز در سطح مطلوبی قرار 
دارد. به عنوان یک قانون، مواد بازیافت شده برای تولید همان کالا 
استفاده می شوند. ایده اقتصاد چرخشی به خوبی در فرهنگ مرم 

ژاپن نهادینه شده است.
مدیریت زباله ها و پاکسازی اماکن عمومی در ژاپن، شامل مجموعه 
گسترده ای از جمع آوری زباله های حجیم، خاکسترسازی، مدیریت 
لجن، دفع موادغیرضروری »به استثنای ضایعات رادیواکتیو و 
زباله های آلوده به رادیواکتیو« است. از طرفی، سه شاخص اصلی 
بهره وری منابع، نسبت میزان بازیافت مواد و دفع زباله ها برای 
ارزشیابی دفع نهایی زباله ها تعیین و هدف های هر طبقه به  وضوح 
مشخص شده است. جالب است بدانیم در ژاپن مشتریان هنگام 
خرید لوازم خانگی نو، مالیاتی به عنوان بازیافت می دهند که به 

همراه یارانه دولت به مراکز بازیافت پرداخت می شود.

از سوی »سخنگوی وزارت امور خارجۀ روسیه«؛ 

انتخاباتِ آمریکا 
»نمایش جهنمی« توصیف شد!

سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه در حاشیه مجمع اقتصادی 
شرق در مصاحبه با خبرگزاری تاس، از انتخابات آمریکا به عنوان 

یک »نمایش جهنمی« یاد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، ماریا زاخاروا، سخنگوی وزارت امور 
خارجه روسیه ماهیت انتخابات پیش رو در آمریکا را پوچ و 
واهی دانست و آن را به یک »نمایش جهنمی« و »هالووین« 

تشبیه کرد.
وی افزود: نامزدهای انتخاباتی آمریکا از مواضع خود دفاع نمی 
کنند. آن ها انتخابات را به صحنه تئاتری تبدیل کرده اند که در 
آن جایی برای برگزاری برنامه های انتخاباتی، مناظره و اظهار 

نظرهای بدون توهین وجود ندارد.
این دیپلمات در ادامه به دست کاری هرگونه اطلاعات و تبلیغات 
بین »کامالا هریس« معاون فعلی رئیس جمهوری آمریکا و نامزد 
حزب دموکرات و »دونالد ترامپ« نامزد حزب جمهوری خواه اشاره 

کرد.
گفتنی است، جو بایدن رئیس جمهوری ۸۱ ساله آمریکا 
در  او  نامزدی  سر  بر  بسیار  بحث های  از  پس  سرانجام 
ماه  آبان   ۱۵ با  برابر   )۲۰۲۴( امسال  نوامبر   ۵ انتخابات 
۱۴۰۳ و توانایی رقابتش با دونالد ترامپ نامزد جمهوری 
خواهان در این انتخابات، از رقابت های انتخابات ریاست 
جمهوری این کشور کنار کشید و از کامالا هریس معاون 
خود در دوره ریاست جمهوری به  عنوان نامزد حزب دموکرات 

حمایت کرد.

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید ویلیام 

تومان آده« که
 6 آذر 60 به مقام 

شامخ شهادت نائل 
گشت، گرامی باد

رویداد

تارنمای اوکراین اینفورم به نقل از کریلو بودانف )Kyrylo Budanov( ادعا کرد: به نظر ما، تلگرام تهدیدی واقعی برای امنیت ملی 
است. این را کاملا به طور مستقیم و به صراحت می گویم و حتی این را مستند نیز کرده ایم. این مقام ارشد اطلاعاتی اوکراین 
افزود: تحقیقات رسمی نشان می دهد که تلگرام به منبع اصلی اطلاعات برای مردم تبدیل شده است. طرفدار تعطیلی تلگرام 
نیستیم اما اجرای این اقدام کاملا دشوار اما امکانپذیر است. اگر کسی می خواهد مطلبی را منتشر کند لطفا ثبت نام کند تا 

همه متوجه شوند که این کانال به او تعلق دارد. سپس این فرد در ارسال مطالب مسئولیت شخصی دارد.

اوکراین مدعی تهدید »تلگرام« برای امنیت ملی این کشور شد

شهر ما خانۀ ما)8(

در حاشیه

بین  الملل

به رغم تلاش های آمریکا و رژیم صهیونیستی برای شکل گیری یک 
ائتلاف نظامی اسرائیلی-عربی علیه ایران، این امر به زودی محقق 
نخواهد شد و کشورهای عربی تقابل با ایران را تامین کننده اهداف 

راهبردی خود در منطقه نمی دانند.
همکاری های  گسترش  وجود  با  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
اسرائیلی-عربی، تلاش ها برای ایجاد یک ائتلاف امنیتی منطقه ای 
شبیه به ناتو برای مقابله با تهدیدهای ادعایی ناشی از ایران، 
ثمربخش نبوده است؛ کشورهای عربی به دلیل اولویت های 
منطقه ای خود و افول نفوذ آمریکا در منطقه، به اندازه آمریکا و 

رژیم صهیونیستی مشتاق تشکیل چنین ائتلافی نیستند.
در گزارشی در پایگاه خبری-تحلیلی بلغارستانی »مادِرن دیپلماسی« 
با این مقدمه آمده است: مهم ترین مسئله اسرائیل امنیت است. 
اسرائیل ایران را تهدیدی وجودی می داند که باید به هر وسیله ای 
به آن پرداخته شود. برعکس، ایران برای کشورهای حاشیه خلیج 
فارس در حالی که نسبت به مقاصد منطقه ای آن تردید دارند، 
تهدیدی قریب الوقوع محسوب نمی شود که مستلزم اقداماتی 
فوری باشد. اسرائیل نسبت به مقابله با ایران به منظور نگرانی ها 
درباره برنامه هسته ای آن، به رغم خطر گسترش تنش ها تا حد 
جنگی تمام عیار متعهد است. از سوی دیگر، کشورهای عربی نه به 
دنبال یک درگیری مستقیم با همسایه پهناورتر خود هستند و نه 
از آن حمایت  می کنند. آن ها در عوض، بیش از پیش دیپلماسی 

را به گسترش تنش ها ترجیح می دهند.
در ادامه مطلب این رسانه بلغارستانی آمده است: در پی کاهش 
تنش ها میان ایران و همسایگان عرب آن از طریق تلاش های 
دیپلماتیک، اعتماد به آمریکا به عنوان یک ضامن امنیتی برای 
عربستان سعودی و امارات متحده عربی رنگ باخته است. در 
سال های اخیر، عربستان سعودی توانسته به طور موفقیت آمیزی برای 
یک توافق امنیتی با آمریکا تلاش کند که می تواند امنیت منطقه ای 
پادشاهی سعودی را ارتقا دهد. دولت های گذشته در کاخ سفید یا 
عربستان سعودی را تمسخر کرده یا به آن زور گفته اند، مانند دولت 
»دونالد ترامپ« که از عربستان سعودی می خواست هزینه حفاظت از 
آن را بپردازد یا مانند دولت »جو بایدن« که وعده داده بود این کشور را 
به دلیل جنگی که در یمن برپا کرده بود و سوابق حقوق بشری آن به 
کشوری مطرود تبدیل کند. اکثریت کنگره دیدگاه مساعدی نسبت به 

عربستان سعودی ندارند. فروش تسلیحات پیشرفته آمریکایی به این 
کشور معمولا با سخت گیری های زیاد مواجه و یا رد می شود که در 

ریاض، تضعیف امنیت ملی عربستان تلقی می شود.
امارات متحده عربی نیز به عنوان یکی دیگر از بازیگران اصلی حوزه 
خلیج فارس و با وجود یک توافق همکاری دفاعی با آمریکا و 
روابط دیرینه، در سطحی پایین تر با دست رد آمریکا مواجه می شود. 
اماراتی ها بر این باورند که آمریکا آسان سازی تامین منافع ملی این 
کشور را توسط امارات در منطقه سبک می شمارد و تدابیر امنیتی 
کافی برای امارات متحده عربی به این منظور در نظر نمی گیرد. 
اماراتی ها زمانی که آمریکا انصارالله یمن را از فهرست سازمان های 
تروریستی خود خارج کرد، خشنود نبودند. آن ها همچنین در پی 
پاسخ کند و ضعیف آمریکا به حمله موشکی انصارالله یمن به 
امارات متحده عربی در ژانویه ۲۰۲۲ بیشتر نامید شدند. دولت بایدن 
  )Reaper(»و پهپادهای »ریپر )۳۵-F(»۳۵-ارسال جنگنده های »اف
به امارات متحده عربی را به رغم توافق تامین این تسلیحات که در 
ژانویه ۲۰۲۱ امضا شده بود، متوقف کرد. کنگره فروش تسلیحات 
به امارات متحده عربی را به دلیل سوابق حقوق بشری آن، مداخله 

ستیزه جویانه در آفریقا و تعمیق روابط با چین محدود کرد.
مادرن دیپلماسی نوشته این سیاست های آمریکا در قبال بازیگران 
عمده منطقه ای به افزایش بی اعتمادی به مقاصد آمریکا در منطقه 
کمک کرده و به چین امکان داده است همکاری های اقتصادی 
و نظامی خود با عربستان سعودی، امارات متحده عربی و دیگر 
کشورهای منطقه را تحکیم کند. چین پررنگ تر شدن نقش خود 
در منطقه را در میانجی گری ها برای آشتی دوباره ایران و عربستان 
سعودی در مارس ۲۰۲۳ به نمایش گذاشت که منجر به ازسرگیری 
روابط دیپلماتیک میان ۲ کشور و کاهش تنش ها میان ایران و 
همسایگان عرب آن شد. از آن پس، شکل گیری گفتمانی مستقیم 
و سازنده در منطقه شتاب گرفت. این آشتی دوباره و گفتمان 
شکل گرفته راهبرد عربی را به سمت ترجیح دادن دیپلماسی و 

تنش زدایی با ایران به رویکردی خصمانه و تقابلی سوق داد.
در این گزارش همچنین آمده است: قابل اعتماد نبودن آمریکا به 
عنوان یک شریک امنیتی در میان کشورهای عربی حاشیه خلیج 
فارس مورد توجه قرار گرفته است. در نتیجه، تحقق چشم انداز 
یک ائتلاف امنیتی اسرائیلی-عربی که به عنوان یک راهبرد موازنه 
برون مرزی مورد حمایت آمریکا است، در آینده نزدیک، بعید به 
نظر می رسد. به ویژه، تبدیل کردن ایران به هدف اصلی این توافق 

امنیتی پیشنهادی تلاش های عربی برای تنش زدایی با ایران را 
تضعیف و گفتمان امنیتی منطقه ای را در آینده در منطقه خلیج 

فارس پیچیده می سازد.
نگارنده در بخشی از این گزارش تحلیلی اشاره می کند، »نگرانی های 
عربی و نبود خوش بینی نسبت به یک ائتلاف منطقه ای ضدایرانی 
که شامل اسرائیل نیز باشد، بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل 
را که سابقه طولانی ترین دوران انتصاب به این سمت را دارد، از 
حمایت از چنین ائتلافی در هر فرصتی بازنداشته است. نتانیاهو  
همچنان در تلاش است تصویر روابط صمیمانه اسرائیلی-عربی را 

ارائه دهد که در واقع، وجود ندارد.«
نگارنده معتقد است که »کشورهای عربی به ویژه کشورهای 
حاشیه خلیج فارس به منظور تحریک یک درگیری با ایران در 
حال گرم گرفتن با اسرائیل نیستند. شرکت دادن اسرائیل در تدابیر 
امنیتی خلیج فارس به بهای ایران، منجر به ثبات زدایی بیشتر در 
منطقه خواهد شد. حل کردن یک مشکل با ایجاد مشکلی بزرگ تر 

یک راهبرد بلندمدت قابل اجرا برای امنیت منطقه ای نیست.
در بخش پایانی این گزارش آمده است: حمایت قوی اسرائیلی-
آمریکایی از یک ائتلاف اسرائیلی-عربی برای مقابله با ایران بیشتر 
تلاشی برای تعمیم نگرانی های امنیتی اسرائیل به منطقه به 
نظر می رسد تا تامین امنیت کشورهای حاشیه خلیج فارس. 
بیگانه سازی ایران نه به نفع روابط عربی-ایرانی است و نه به ثبات 

منطقه ای کمک می کند.
این  تشکیل  به  نسبت  اسرائیلی-آمریکایی  اشتیاق  به رغم 
ائتلاف، عادی سازی تلاش ها میان اسرائیل و کشورهای عربی 
و جوسازی های رسانه ای، احتمال ندارد که یک ائتلاف نظامی 
اسرائیلی-عربی ضد ایرانی به زودی محقق شود. نه ایران و نه 
همسایگان عرب آن به دنبال تقابل و درگیری در منطقه خلیج 
فارس نیستند. کشورهای عربی و ایران دیپلماسی را به تقابل، 
گفتمان را به تنش زایی و ثبات منطقه ای را به ستیزه جویی مداوم 

ترجیح می دهند.

بانک مرکزی چین، برای چهارمین ماه متوالی، خرید طلا 
را متوقف کرد. کارشناسان بی ثباتی اقتصادی در جهان و 
درگیری های ژئوپلتیک را عامل این موضوع دانستند اما 
گمانه زنی ها می گوید: خرید طلا توسط بانک مرکزی چین 
ممکن است در نیمه دوم سال جاری میلادی با توجه به 

انتخابات آمریکا و تغییر قیمت ها افزایش یابد.
ماه  در  مرکزی چین  بانک  »دنیای هوادار«،  گزارش  به 
اوت برای چهارمین ماه متوالی، خرید طلای جدیدی را 
به ذخایر خود اضافه نکرد زیرا قیمت این فلز گرانبها در 

افزایش قیمت رکورد زد.
بر اساس اطلاعات رسمی منتشر شده در روز شنبه، میزان 
طلای در اختیار بانک چین در پایان ماه گذشته میلادی، 
بدون تغییر جدید ۷۲.۸ میلیون اونس بود، بانک مرکزی 
چین به مدت ۱۸ ماه متوالی تا آوریل امسال )اسفند 
۱۴۰۲- فروردین ۱۴۰۳( ذخایر خود را افزایش داده بود که 

به تقویت قیمت شمش کمک کرد.
تارنمای تحلیلی بلومبرگ، نوشت: توقف خرید طلا توسط 
بانک چین به نشانه هایی می افزاید که افزایش قیمت ها، 
تقاضای بانک مرکزی جهانی پس از خریدهای گسترده 
در نیمه اول سال جاری میلادی را کاهش می دهد. با 
این حال، بسیاری از تحلیل گران معتقدند که خرید بانک 
مرکزی، محرک اصلی برای شمش طلا در سال جاری 

باقی مانده است.
قیمت طلا در ماه اوت )مرداد( به بالاترین حد خود رسید 
در حالی که قیمت های بالا در روزهای اخیر به خرده 
فروشی اقلام دیگر مانند جواهرات در چین لطمه زده 
است؛ شمش ها و سکه های طلا به طور فزاینده ای 
دنبال  به  گذاران  سرمایه  زیرا  هستند  محبوب  بازار  در 

محافظت از ثروت خود در برابر رکود اقتصادی بوده اند.
طلا  جهانی  شورای  گزارش  اساس  بر  داد.  اختصاص 

)WGC( که از این داده ها و سایر داده ها برای ردیابی ذخایر 
طلای بانک مرکزی استفاده می کند، بانک مرکزی چین 
۲۲۴.۹ تن طلا بیشتر از آنچه در سال ۲۰۲۳ فروخته، 
خریداری کرده است که یکی از بزرگترین مقادیر خرید در 

هر بانک مرکزی بزرگ و معادل آن است.
بانک چین پس از بانک مرکزی ترکیه در رتبه دوم قرار 

گرفت.
کلی  ذخایر  از  بخشی  مرکزی  بانک های  طلای  ذخایر 
آن  ها است که شامل ارز خارجی، به ویژه دلار آمریکا - ارز 

ذخیره ای پیشرو در جهان است.
بانک مرکزی چین، در سال های ۲۰۱۵ و ۲۰۱۶ به طور 
ناگهانی ذخایر طلای خود را افزایش داد و در این دو سال 
نزدیک به ۸۰۰ تن به آن افزود، اکنون گمان می رود در 
میان تنش ها با آمریکا، چین سهم دلار را در ذخایر خود 

کاهش داده است.

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛

رؤیای ناتوی عربی علیه ایران رنگ باخت

چرا بانک مرکزی چین خرید طلا را متوقف کرده است؟

حسن صانعی  پور

شادی سلطان  زاده
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رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر 
کرج از تعیین و تکلیف باغ محمد شهر به مرکز تفریحی 
رفاهی ویژه کارکنان و کارگران زحمت کش شهرداری کرج 

خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا رحیمی محمودآبادی 
در باب تعیین و تکلیف باغ پرحاشیه محمد شهر اظهار 
داشت: پیرو تذکری که در اواخر سال ۱۴۰۰ به شهرداری 
کرج داده شد با همراهی همه اعضای محترم شورا ردیف 
بودجه جداگانه برای این موضوع مصوب و از آن تاریخ در 

مرحله اجرا قرار گرفت.
علیرضا رحیمی هدف از تغییر کاربری باغ محمدشهر را 
خدمات رسانی و توسعه رفاه کارگران زحمت کش شاغل 
در مجموعه شهرداری عنوان کرد و بیان داشت: باغ محمد 
شهر با وسعت ۳۸هزار مترمربع و ایجاد ۳۰سوئیت رفاهی 

همراه با امکانات مربوطه بزودی به مرحله بهره برداری می 
رسد که به مرکز تفریحی و رفاهی شهرداری ویژه کارکنان و 
کارگران زحمت کش شهرداری اعم از فضای سبز و پاکبانان 

تبدیل شد.
عضو شورا اسلامی شهر کرج اعتبار لازم اجرایی این امر 
را حدود سی میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: امیدوارم 
مدیریت شهری بتواند هر چه سریعتر مقدمات بهره برداری 
از این مجموعه را انجام دهد تا پایان مهرماه سال جاری 

تقدیم همکاران محترم شود.
رحیمی در پایان یادآور شد که باغ پر حاشیه محمد شهر 
که  بود  همراه  حواشی  با  معمولا  گذشته  های  دوره  در 
خوشبختانه امروز به صاحبان اصلی خود یعنی پرسنل و 
کارگران خدوم شهرداری رسید و ان شالله با این اقدام خوب 
و مبارک حاشیه از این باغ رخت تن برکنده و به محلی 

برای آرامش و آسایش همکاران خوبم در مدیریت شهری 
تبدیل خواهد شد.

سرهنک پاسدار »محمد فلاحتکار« -مسئول سازمان بسیج سازندگی استان البرز- از درمان رایگان یک هزارو۱۳۰ بیمار در مناطق کم برخوردار 
توسط پزشکان جهادگر این استان خبر داد و گفت: این بیماران طی چند روز اخیر درقالب اردوهای جهادی و رزمایش گرامیداشت سالروز 
حرکت های جهادی در استان البرز درمان شدند. در این اردوهای جهادی پزشکان عمومی، متخصصان قلب، ارتوپد، چشم، گوش و حلق 
و بینی، مامایی، تغذیه، کودکان، دندان پزشکی، روان  شناسی و غیره حضور داشتند. همچنین بیمارانی که نیازمند خدمات درمانی بیشتر 

داشتند به مراکز درمانی و آزمایشگاهی جهت استفاده از خدمات درمانی رایگان معرفی شدند.

یک هزار و ۱۳۰ بیمار توسط پزشکان جهادگر البرز درمان شدند

در شهر

باغ محمدشهر به کارگران زحمت  کش شهرداری کرج رسید 
از »البرز« چه  خبر؟

 

 

برنامۀ تاج برای برمه نشدنِ

 فوتبال ايران چيست؟

یک روز حجت السلام قرائتی در يكی از برنامه های درس هايی 
از قرآن گفت »يكی از مشكلات مردم با اسلام فهم آن ها از 
دين است«. با اين مقدمه، می خواهم بپرسم؛ آقاي تاج كه 
قريب دو دهه در سطح اول فوتبال اين مملكت قرار دارد! 
چه شناختی از محيط پيرامونی دارد؟ امروز نحوۀ عملكرد تيم 
قرقيزستان نسبت به يک سال گذشته يا برد امارات در برابر قطر 

در دوحه يا شكست استراليا در برابر بحرين چه پيامی دارد؟
آری! فوتبال در آسيا رشد كرده، اما ما چقدر رشد داشتيم؟ 
حقيقتا رشد فوتبال ما به نسبت يک سال قبل و حتی ده 
سال قبل چه ميزان بوده است؟ مربيان ما، بويژه سرمربی تيم 
ملی طی ده سال گذشته يا از روزی که به عنوان بهترين و 
شاخص ترين و موفق ترين مربی وطنی، سكان هدايت تيم 
ملی را بر عهده گرفت چقدر آموزش ديد و در دوره های بين 
المللي شركت كرد تا ضمن آشنایی با علم روز بر علم و دانش 
خود برای راهبری تيم ملی بيفزايد؟ قبلا گفتم و باز هم می 
گويم در مورد كميته آموزش فدراسيون فوتبال همانقدر حرف 
دارم كه درباره كميته فنی)بخوانيد دورهمی( با حضور جلالی 
و رفقايش! رفتن به جام جهانی )چه با ٤ سهميه يا ٨ سهميه( 
علی السويه است. مهم چگونه رفتن و چگونه به مراحل بالاتر 
رفتن است. جان كلام اينكه بيم آن وجود دارد كه با تفكر 
حاكم بر فوتبال ما، ايران همان مسيری را برود كه پنجاه سال 
پيش و پيشتر برمه و كويت رفتند. در اين فوتبال ابتدا بايد 

فهم پيدا كرد تا تغيير اتفاق بیفتد!
با مماشات و مديريت علی اصغری، فوتبال رشد نمی کند. با 
يک نگاه به هيأت رئيسه فوتبال و نفرات شاغل در فدراسيون 
فوتبال می توان فهميد فوتبال ما كجای كار است. نايب 
رئيسی كه در ساعت كار اداری خارج از فدراسيون مشغول 
است! چقدر برای اين فوتبال وقت می گذارد و كارایی و 

اثربخشی دارد!؟

رکورد مصرف برق در البرز شکسته شد!

مدیرعامل شرکت نیروی توزیع برق استان البرز بابیان اینکه 
نیاز مصرف روزانه این استان به انرژی برق یک هزارو۸۹۰ 
مگاوات برآورد شده است، گفت: تابستان امسال ۲۸ روز فراتر 
از این میزان انرژی ، برق در البرز مصرف شد که بی سابقه 

بوده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »مسعود خواجه وند« روز گذشته 
با اشاره به این خبر افزود: این درحالی است که تابستان سال 
گذشته تنها چهار روز از شاخص تعیین شده در استان البرز 

افزایش مصرف برق داشتیم.
وی ادامه داد: با توجه به گرمای کم سابقه تابستان ۱۴۰۳، 
شاهد فشار مضاعف بر روی شبکه های برق کشور و استان 
البرز بودیم اما با مدیریت مصرف برق کمترین مشکل برای 

بخش خانگی استان به وجود آمد.
خواجه وند گفت: امسال با توجه به اجرای برنامه مدیریت بار 
انرژی در البرز روزانه ۲۴۰ مگاوات از این طریق مدیریت برق 

شده است.
کرد: بخش های  بیان  البرز  برق  نیروی  مدیرعامل شرکت 
اداری ۲۷  صنعت ۱۸۵ مگاوات، کشاورزی ۳۲ مگاوات و 

مگاوات در طول روز مدیریت مصرف برق در البرز دارند.
وی افزود: قطعی برق ادارات البرز به ساعات غیر اداری یعنی 
پس از ساعت ۱۵ موکول شده تا بتوان در مصرف برق صرفه 

جویی کرد.
خواجه وند اظهار کرد: اکنون نیز شبکه های برق البرز در 
وضعیت پایدار قرار دارند و برنامه مدیریت بار انرژی تا پایان 

روزهای گرم در استان دنبال می شود.

دیدگاه

وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه که امسال تکیه گاه 
اصلی رشد اقتصادی کشور روی بخش کشاورزی خواهد بود 
گفت: تمرکز بر اقتصاد و کشاورزی دانش بنیان و حمایت از 
واحدهای کوچک تولیدی مهمترین گام برای رونق تولید و 

پیشبرد امور کشاورزی است.
روز  قزلجه«  نوری  »غلامرضا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گذشته در سیزدهمین کنفرانس اقتصاد کشاورزی ایران که 
در دانشکده منابع طبیعی دانشگاه تهران مستقر درکرج برگزار 
شد، افزود: توجه به روستاها را در برنامه ها مدنظر داریم و از 

نظر عملی باید در این زمینه کار شود.
وی تاکید کرد: اقتصاد کشاورزی دانش بنیان اگر مورد توجه 

قرار نگیرد کارها خیلی خوب پیش نمی رود.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: الگوی مصرف مهم است و باید 
براساس اقلیم و شرایط آب و هوایی مورد توجه قرار گیرد؛ 

بنابراین موضوعات روز نیازمند تلاش های علمی است که 
ازظرفیت علمی نخبگان و محققان دراین زمینه بهره برداری 

بیشتری خواهد شد.
وی همچنین با بیان اینکه هرکشوری که نتواند امنیت 
غذایی خود را تامین کند حرفی در جهانبرای گفتن ندارد، 
ادامه داد: امروز ناپایداری منابع، کمبود آب، فرسایش خاک 
و تغییرات اقلیمی چالش هایی را ایجاد کرده که باید برنامه 

ریزی دقیق و منسجمی در این زمینه داشت.
وزیرجهاد کشاورزی بیان کرد: برنامه ها وق وانین بالادستی 
تکالیفی را مشخص کرده و نیازمند برنامه ریزی دقیق همراه 

با نیروی انسانی زبده و دانش بومی هستیم.
نوری قزلجه تاکید کرد: با استفاده از فناوری جدید باید به 
صحیح ترین اعداد و ارقام در بخش کشاورزی برسیم که 

افزایش ضریب نفوذ دانش را در برنامه کاری خود داریم.
وی گفت: در وزارت جهاد کشاورزی همگام با برنامه های 
دولت چهاردهم مشی خود را توجه به علم درمسیر عقلانیت 
قرارداده ایم که در این مسیر از پژوهشگران و محققان می 

خواهیم که همراه ما باشند.
وزیرجهاد کشاورزی اضافه کرد: در بخش کشاورزی فقط 
توجه به تنظیم بازار نخواهیم داشت بلکه سایر مسایل 
اساسی از جمله توسعه بخش کشاورزی و امنیت غذایی نیز 

مدنظر قرار می گیرد.
نوری قزلجه درادامه با تاکید براینکه عملکرد درواحد سطح در 
بخش کشاورزی باید افزایش یابد، گفت: باتوجه به فرسایش 

خاک و کمبود آب باید اقدامات موثری در این زمینه داشت 
و در بخش محصولات کم آب بر باید با راهکارهای علمی 

کیفیت را افزایش داد.
برای  سازمان  یک  است  قرار  افزود:  کشاورزی  جهاد  وزیر 
توسعه روستایی و عشایری کشور تشکیل شود که در این 
زمینه به نقطه نظرات علمی نخبگان نیاز خواهیم داشت 
اما در کنار تولید به پایداری منابع ، منابع طبیعی و محیط 

زیست توجه خواهیم کرد.
وی بیان کرد: روش  های جدید را باید پیدا کنیم تا سهم 
بخش کشاورزی در تولید ناخالص اقتصاد ملی افزایش یابد 
چراکه امروز در سرمایه گذاری بخش کشاورزی با کمبود 

سرمایه مواجه هستیم.
نوری قزلجه یادآورشد: عده ای تصور می کنند سرمایه گذاری 
در صنعت همه چیز را حل می کند درحالی که اهمیت 
اقتصاد کشاورزی و سهم آن در ارزش افزوده قابل توجه 

است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: امسال تکیه اصلی رشد اقتصادی 
کشور بر روی بخش کشاورزی خواهد بود بنابراین حمایت 

های لازم را در این بخش خواهیم داشت.
وزیر جهاد کشاورزی یاد آورشد: باید دید که درشرایط اقلیمی 
و وضع آب، هوایی کشور چه چیزی ایجاب می کند که تولید 

شود و اگر شدنی است باید به جدمورد پیگیری قرار گیرد.
باید  بخش  دراین  را  نسبی  های  مزیت  کرد:  اضافه  وی 

شناسایی کرد و خودکفایی نیز مهم است.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان چهارباغ گفت: ۱۳۳هکتار 
این  مرکزی  بخش  در  واقع  سنقرآباد  روستای  اراضی  از 

شهرستان با حکم قضایی آزاد سازی شد.
با اعلام این خبر افزود:  »سعید محمدی « روز گذشته 
این اقدام به منظور حفظ کاربری اراضی کشاورزی و تامین 

امنیت غذایی مردم صورت گرفت.
قانون حفظ  ماده ۱۰  تبصره ۲  اجرای  در  کرد:  بیان  وی 
کاربری اراضی زراعی و باغی و حفظ و حراست از اراضی 
کشاورزی، این اراضی که به ۶۹ قطعه تفکیک شده بود به 

عرصه تولید بازگشت.
محمدی گفت: ۶۹ مورد دیوار کشی به مساحت تقریبی 

۹ هزار مترمربع ،۲۲ ویلای غیر مجاز به مساحت تقریبی 
سه هزار و ۸۰۰ مترمربع ، ۱۵ مورد دیوار کشی به مساحت 
هزار  یک  به مساحت  استخر  مورد  و۱۲  مترمربع  ۱۱هزار 

و۵۰۰متر مربع در این اراضی تخریب شد.
 ۱۵ تعداد  قضایی  حکم  این  اجرای  در  آورشد:  یاد  وی 
انشعاب برق و هفت مورد انشعاب گاز غیرمجاز با همکاری 

دستگاههای خدمات رسان جمع آوری شد.
مدیرجهاد کشاورزی شهرستان چهارباغ اضافه کرد: سامانه 
دریافت  آماده  شبانه روز  استان  اراضی  امور   ۱۳۱ تلفنی 
اطلاعات و گزارش های تغییر کاربری و ساخت و سازها در 

اراضی کشاورزی از سوی شهروندان است.

لزوم تمرکز بر کشاوری دانش  بنیان؛ وزیر جهاد کشاورزی برای رونق تولید در کرج چه گفت؟ 

۱۳۳ هکتار از اراضی شهرستان چهارباغ رفع تصرف شد

مجيد سعیدی
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نشست معاونان بهداشت و درمان ستاد کل نیروهای مسلح، ارتش، سپاه پاسداران، فراجا و وزارت دفاع با وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در ستاد این وزارتخانه برگزار شد. دکتر محمدرضا ظفرقندی در این نشست همکاری های نظام سلامت و 
نیروهای مسلح را ارزنده و شامل همکاری در شرایط عادی و بحرانی دانست و گفت: ارتقای سطح خدمات از نظر کمّی و کیفی 
در مراکز درمانی نیروهای مسلح برای بنده به عنوان مسئول بهداشت و درمان، مهم است و ارزش مضاعفی دارد چراکه به 
ارتقای رضایتمندی از خدمات منجر می شود. خوشبختانه نیروهای مسلح در حوزه علمی و آموزشی با وجود دو دانشگاه علوم 
پزشکی، پیشرفت های خوبی داشته اند و در حوزه آموزش و پژوهش، کنگره های مشترکی برگزار می شود که باید تقویت شود.

نشست فرماندهان بهداشت و درمان نیروهای مسلح و وزیر بهداشت برگزار شد

دولت و مردم

این  گفت:  خانواده  و  زنان  امور  در  رئیس جمهور  معاون 
معاونت در دولت چهاردهم بنا دارد شنونده صدای همه زنان 

باشد و مسائل آنان را شناسایی و برای رفع آن تلاش کند.
برنامه  درباره  آذر  بهروز  زهرا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
های دولت چهاردهم در حوزه زنان و خانواده اظهار داشت: 
مهمترین برنامه این دولت آن است که صدای همه زنان را 
بشنود و مسائل آن  ها را شناسایی کند و با کمک خودشان 
برای مشکلات راه حل پیدا کند و بتواند موثرترین راه حل را 

انتخاب و اجرا کند.
وی افزود: در این مسیر ممکن است از برخی تجارب مربوط به 
دوره های پیشین معاونت زنان استفاده شود و ممکن است 

راه حل جدیدی پیدا و به مرحله اجرا گذاشته شود.
بهروز آذر ادامه داد: اصراری نداریم که بهترین هستیم و 
بهترین راه حل ها را می توانیم داشته باشیم ولی فکر می 

کنیم موثرترین راه حل ها آن است که مردم می گویند.
وی تاکید کرد: اگر بتوانیم این راه حل را از طریق مردم پیدا 
کنیم، راه اجرای آن را هم پیدا خواهیم کرد و تلاش می کنیم 

محقق شود.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده تاکید کرد: مردم 
می توانند از تمام مجاری رسمی که در نهاد ریاست جمهوری 
و  باشند  ارتباط  در  زنان  معاونت  با  روال  دارد طبق  وجود 

پاسخگوی آنان هستیم.
بهروز آذر درباره کمبودها و مشکلات مرکز رصد که به تازگی و 
در دولت سیزدهم رونمایی شد نیز با بیان اینکه یکی از اهداف 
مرکز رصد، در این دوره این است که بتواند مسیری پیدا کند 
که آمار حوزه زنان و خانواده را گردآوری کرده و در دسترس 
پژوهشگران قرار دهد، اظهار داشت: مرکز رصد، مرکز آمار و 
اطلاعات حوزه زنان است و چالش اساسی دارد و آن دسترسی 
به اطلاعاتی است که ما خودمان به عنوان یک نهاد نمی 

توانیم به اطلاعات همه دستگاه ها دسترسی داشته باشیم.
وی تاکید کرد: باید بتوانیم فرآیند دسترسی به اطلاعات بین 
دستگاهی را بهبود و ارتقا دهیم و وقتی اطلاعات دریافت شد، 
در گام دوم فرایند باز کردن داده ها و در اختیار گذاشتن برای 
همه پژوهشگران در برنامه معاونت ریاست جمهوری قرار دارد.

دولت چهاردهم موانع پیش روی مادران قهرمان معلول را 
کاهش می دهد

از  )ره(  خمینی  امام  فرودگاه  در  حضور  با  آذر  بهروز  زهرا 
مدال آوران و ورزشکاران مسابقات پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس 
استقبال کرد و افزود: امروز ما اینجا آمده ایم تا به تمام 
ورزشکارانی که توانستند بر همه برچسب هایی که ممکن 
بود به آن  ها زده شود یا براساس پیش فرض های غالبی مورد 
قضاوت قرار بگیرند، چشم هایشان را ببندند و به خواسته قلبی 
و ندای قلبشان گوش کنند، و بر این اساس، سال ها تلاش 
کرده و برای خود، خانواده و ایران افتخارآفرینی کنند، خیر 

مقدم بگوییم.
وی به اهمیت نقش آفرینی خانواده های ورزشکاران اشاره 
کرد و اظهار داشت: ما قدردان این عزیزان و خانواده های آن  ها 
هستیم. آن  ها بودند که فرزندانشان و توانایی های آن  ها را باور 
کردند و بستر ظهور و بروز و چنین رشد استعدادهایی را از 

کودکی فراهم کردند و شریک این تاریخ سازی هستند.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با اشاره به مدال 
آوری زنان ورزشکار در مسابقات پارالمپیک تصریح کرد: برای 
ما مایه افتخار است که این دوره، دختران و زنان ایرانی، 
ستاره های درخشان کاروان ایران بودند و توانستند با برداشتن 
قدم هایی بزرگ و محکم، در جایگاه رفیعی قرار بگیرند و برای 

همه مردم ایران افتخار بیافرینند.
بهروز آذر در پاسخ به اقدامات دولت برای ادامه روند حضور 
ورزشکاران در عرصه های قهرمانی تصریح کرد: اهتمام دولت 
بر این اساس است که زنان و قهرمانان معلول، دغدغه ای برای 
افزایش تلاش و استمرار حضورشان در عرصه های قهرمانی 
نداشته باشند و تلاش دارد با توسعه زیرساخت ها و تامین 
امکانات، زمینه ساز حضور قوی و پررنگ آن  ها در مسیر 

قهرمانی شده و موانع این مسیر را کاهش دهد.
وی همچنین به نقش مادران ورزشکار و اهمیت حضور 
آن  ها در کنار فرزندان خردسال شان اشاره و خاطرنشان کرد: 
هیچ کودکی نباید به صورت طولانی مدت از حضور مادرش 
محروم شود. در این گروه از ورزشکاران و مدال آوران، کودکانی 
هستند که نزدیک به ۲۰ روز از مادر خود دور بوده اند. ما شرایط 
سختی که این ورزشکاران تحمل کرده اند را درک کرده و تلاش 
می کنیم امکانات حمایتی ویژه ای از مادران قهرمان فراهم 
کنیم تا بدون دغدغه های مربوط به دوری از فرزندان، بتوانند 

مسیر حرفه ای شان را استمرار بخشند.

بر ضرورت  خانواده  و  زنان  امور  در  رئیس جمهور  معاون 
توجه به استعدادیابی و شناسایی افراد جدید برای ورود به 
ورزش حرفه ای تاکید کرد و ابراز داشت: در عرصه های ورزشی 
مختلف، لزوم تغییر نسلی محسوس است. ما از طرفی با 
ورزشکاران و مدال آورانی در این پارالمپیک روبه رو هستیم 
که باید از تجربه آن  ها برای پرورش نسل جدید ورزشکاران بهره 
گیریم و از طرف دیگر، لازم است استعدادهای جدید از میان 

نوجوانان و کودکان شناسایی شده و پرورش یابند.
بهروز آذر ادامه داد: شناسایی قابلیت ها و پتانسیل های جدید 
نه تنها به رشد فردی بلکه به رشد جمعی جامعه، ارتقای 
مسئولیت پذیری، افزایش مهارت و در نتیجه، استمرار جایگاه 

ایران در عرصه های جهانی کمک می کند.
از  با اشاره به ضرورت هماهنگی دستگاه های دولتی  وی 
کرد:  بیان  ورزش  وزارت  و  بهریستی کشور  سازمان  جمله 
ضروری است دستگاه های اجرایی و دولتی فرایندهایی را برای 
شناسایی و پرورش استعدادهای جدید در زمینه ورزش های 

حرفه ای پارالمپیک با کمک یکدیگر طراحی و اجرا کنند.
گفتنی است، در مسابقات پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس، ۱۳ بانوی 
ورزشکار ایرانی در ۶ رشته حضور داشتند که موفق به کسب 

چهار مدال طلا و نقره این مسابقات شدند.

مدیرکل امور تجهیزات و ملزومات پزشکی سازمان غذا 
و دارو گفت: ارزش بازار تجهیزات پزشکی کشور ۹۵ هزار 
میلیارد تومان است که ۳۰ همت آن مربوط به تولید 

داخل و ۶۵ همت آن مربوط به واردات است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان غذا و دارو، 
سعیدرضا شاه مرادی با اشاره به اینکه پنج هزار و ۲۷۷ 
عرضه کننده و چهار هزار و ۵۱۸ تامین کننده در حوزه 
تجهیزات ملزومات پزشکی در کشور فعالیت می کنند، 
گفت: ۲ هزار و ۲۱۴ تولیدکننده فعال در حوزه تجهیزات 
و ملزومات پزشکی وجود دارد و ارزش بازار تولید در این 

حوزه به ۳۰ همت می رسد.
میزان اقلام تجهیزات و ملزومات پزشکی تامین شده در 
کشور از ۷۲۴۷ میلیون در سال ۱۴۰۱ به ۷۴۸۵ میلیون 

در سال ۱۴۰۲ رسیده است.

اقلام پروانه های  شاه مرادی تصریح کرد: میزان تعداد 
صادر شده از هشت هزار و ۸۷۷ در سال ۱۴۰۱ به ۱۵ هزار 
افزایش  و ۳۶۲ در سال ۱۴۰۲ رسیده که نشان دهنده 

میزان تولید بوده است.
امور تجهیزات و ملزومات پزشکی،  به گفته مدیر کل 
۷۰ هزار IRC تولیدی و ۴۳۵ هزار IRC وارداتی در حوزه 
تجهیزات و ملزومات پزشکی در کشور وجود دارد و ارزش 

بازار واردات آن به ۶۵ همت می رسد.
تجهیزات  محصولات  درصد   ۵۰ حدود  است،  گفتنی 
توسط  و  است  داخل  تولید  کشور  در  مصرفی  پزشکی 

تولیدکننده های داخلی عرضه می شود.
تولید  در  کشورها  ترین  قوی  از  خاورمیانه  در  ایران 
تجهیزات پزشکی از لحاظ میزان تولید و تنوع است و 

جایگاه اول را دارد.

»زهرا بهروز آذر«:

دولت چهاردهم شنوندۀ صدای زنان خواهد بود

ارزش بازار تجهیزات پزشکی ۹۵ همت است

طرح  های حمایتی مسکن؛ 

تازه  ترین ترفندِ کلاهبرداران 
مجازی چیست؟

دریافت  به  نسبت  فراجا  فتا  پلیس  اجتماعی  اداره  رئیس 
پیام های کلاهبرداری با مضمون »دریافت زمین ۲ میلیاردی 
با هر کارت ملی« به مردم هشدار داد و از هموطنان خواست تا 

فریب این اطلاعات نادرست را نخورند.
به گزارش »دنیای هوادار«، سرگرد جواد مختار رضایی روز گذشته 
در این باره اظهار داشت: برابر اعلام منابع رسمی، طرح های 
حمایتی از جمله واگذاری زمین شامل تمام افراد جامعه نمی 

شود و دارای شرایط ویژه ای است.
وی افزود: بر اساس دستورالعمل های صادره از سوی وزارت 
راه و شهرسازی، تنها خانوارهایی که چهار فرزند زیر ۲۰ سال 
دارند، مشمول دریافت این تسهیلات هستند و به همین دلیل، 
بسیاری از افرادی که ممکن است با این پیام ها مواجه شوند، 

واجد شرایط استفاده از این طرح نخواهند بود.
رضایی ادامه داد: در برخی موارد کلاهبرداران از طریق ارسال 
کاربران  حساس  اطلاعات  سرقت  به  فیشینگ  لینک های 
اقدام کرده و با دسترسی به این اطلاعات، برداشت غیرمجاز از 

حساب های بانکی را انجام می دهند.
وی افزود: این اقدامات نه تنها منجر به مشکلات مالی برای 
کاربران می شود، بلکه می تواند آسیب های جدی به اطلاعات 
شخصی آنان نیز وارد کند. لذا، توصیه می شود که از باز کردن 
لینک های ناشناس و مشکوک خودداری کرده و از منابع معتبر 

برای دریافت اطلاعات استفاده کنند.
رئیس اداره اجتماعی پلیس فتا فراجا از عموم مردم خواست: 
برای جلوگیری از افتادن در دام افراد سودجو و کلاهبرداران، از 
اعتماد به هرگونه ادعا در فضای مجازی بدون بررسی صحت آن 

خودداری کنند.
رضایی تاکید کرد: سامانه جامع طرح های حمایتی مسکن، 
وابسته به وزارت راه و شهرسازی جمهوری اسلامی ایران، بهترین 
مرجع برای کسب اطلاعات رسمی و صحیح در خصوص این 

طرح ها است.
این مقام مسئول خاطر نشان کرد: شهروندان می بایست در 
مواجهه با اخبار منتشر شده در فضای مجازی، دقت لازم را به 
خرج دهند و همواره پیش از هر اقدامی، صحت اطلاعات را از 

مراجع معتبر استعلام نمایند.

سایبری

رضا غلامی

 
پیش از شروع به شکار؛

 شکارچیان غیرمجاز فیروزکوه 

دستگیر شدند
از  فیروزکوه  شهرستان  محیط زیست  حفاظت  اداره  رئیس 
ماموران  کنترل  و  در گشت  غیرمجاز  دستگیری شکارچیان 
اجرایی این اداره در پناهگاه حیات وحش کاوه ده این شهرستان 

خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی حفاظت محیط 
زیست استان تهران، داریوش فرخی با اعلام این خبر گفت: ماموران 
اجرایی سرمحیط بانی انزها طی گشت و کنترل شبانه مناطق 
حفاظتی، موفق به دستگیری شکارچیان غیر مجاز قبل از اقدام 

به شکار شدند.
وی با اشاره به اینکه از متخلفان یک قبضه سلاح ساچمه زنی 
۲ لول غیر مجاز،۲ عدد فشنگ چهارپاره، ۶ عدد تیر ساچمه 
زنی، یک عدد دوربین چشمی، یک عدد کوله پشتی، چهار کیلو 
شیره گیاه باریجه کشف و ضبط شد، افزود: این افراد پس از 
تشکیل پرونده به منظور انجام سیر مراحل قانونی به مراجع 

قضایی معرفی شدند.
گفتنی است، منطقه شکار ممنوعه کاوده شهرستان فیروزکوه برای 
اولین بار در سال ۸۱ به عنوان منطقه شکار ممنوع معرفی و در 
سال ۸۸ نیز مورد تمدید قرار گرفت و به دلیل وجود گونه های 
جانوری نادر و در معرض انقراض در سال ۱۳۹۸ به پناهگاه حیات 

وحش ارتقاء یافت.

حادثه
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عنوان  با  اقتصادی  تشکل های  همایش  چهارمین 
»تشکل های اقتصادی، راهبران توسعه« در اتاق ایران و با 
حضور اعضای تشکل های بخش خصوصی برگزار شد که 

ضمن آن، تشکل های برگزیده معرفی شدند.
به گزارش »دنیای هوادار«، صبح گذشته، چهارمین همایش 
اقتصادی،  »تشکل های  عنوان  با  اقتصادی  تشکل های 
و  معادن  صنایع،  بازرگانی،   اتاق  در  توسعه«  راهبران 
کشاورزی ایران برگزار شد؛ این  نشست با توجه به رویکرد 
دولت در استفاده از ظرفیت های کارشناسی بیش  از پیش 
مورد توجه قرار گرفته و در نهایت هم به معرفی تشکل های 

برگزیده اختصاص پیدا کرد.
در ابتدای این همایش، صمد حسن زاده-رئیس اتاق بازرگانی 
ایران- ضمن تاکید بر اینکه بخش خصوصی به دنبال تبیین 
تلاش های  تشکل ها،  کرد:  اظهار  تشکل هاست،  جایگاه 
مجزای بنگاه های اقتصادی را هدفمند می کنند و پلی برای 
ارتباط بین مردم و دولت هستند. آن ها به دلیل احاطه ای 
انباشت  به  می توانند  دارند،  خود  کاری  حوزه های  بر  که 

ظرفیت ها در همان حوزه ها کمک کنند.
وی ضمن اشاره به نقش تشکل ها در بیان دغدغه ها و 
مشکلات اقتصادی و پیدا کردن راهکارهای عملیاتی در 
مواجه با آن ها، افزود: طی سال های اخیر دیدیم که بعد از 
اجرای هر سیاستی، چالش هایی پدیدار می شود که علت 
آن، عدم همفکری با تشکل هاست؛ درحالی که در قانون بر 
اصل مشورت گرفتن از تشکل ها تاکید شده است. ضمن 
اینکه تعدد دستگاه های اعطای مجوز تأسیس تشکل ها 
و وجود تشکل های موازی  ازجمله مشکلات این حوزه 
مصادیق  از  تشکل ها  ظرفیت  از  استفاده  بنابراین  است؛ 
تخصص گرایی است که به رشد بهره وری منجر می شود. 
نگاه  با  چهاردهم  دولت  امیدواریم  اساس  همین  بر 
مشارکت جویانه به تشکل ها، در روند سیاست گذاری ها از 
ظرفیت آن  ها بهره ببرد تا بخش خصوصی بتواند رسالت 

بزرگ خود را در مسیر توسعه اقتصادی ایفا کند.
ادامه،  در  ایران،  بازرگانی  اتاق  رئیس  سخنرانی  از  پس 
ابوالفضل روغنی گلپایگانی- رئیس سندیکای تولیدکنندگان 
کاغذ و مقوای ایران- با بیان اینکه اظهارات رئیس جمهوری 
در دوره انتخاباتی و شروع به کار دولت نشان از توجه ویژه 
به اقتصاد و مسائل اقتصادی دارد، گفت: سرمایه اجتماعی 
از عوامل توسعه یافتگی در کشور است؛ تشکل ها،  یکی 
اتحادیه ها و صنوف نشان از سرمایه اجتماعی بالا دارد که 
باید هدف خاصی داشته باشند و برای انجام کار مشترکی 
تشکیل شوند و در کنار هم کار عام المنفعه ای انجام دهند.

وی افزود: سابقه تشکل ها در ایران به ۲۴۰۰ سال پیش 
امور کشور در دوره هخامنشیان، تجار و  بر می گردد؛ در 
صنوف نقش مهمی داشتند و تشکل ها در دوران صفویه 
عامل  اجتماعی  سرمایه  کردند.  پیدا  قوی تری  ساختار 
پیونددهنده صنوف جامعه و مردم و بنگاه های اقتصادی 
است. همگرایی، همبستگی هنجارها، روابط اجتماعی و 
ساختارهای اجتماعی پیونددهنده جامعه هستند. سرمایه 
اجتماعی باعث افزایش کارایی و ایجاد فرصت هایی می شود 
که باید در جهت توسعه اقتصادی و اجتماعی از آن استفاده 
شود. سرمایه اجتماعی باعث امنیت و تعهد می شود و در 

ادامه شبکه اجتماعی را ایجاد می کنند.
وی ضمن تاکید بر اینکه تشکل ها در کنار یکدیگر، از این 
وضعیت به نفع جامعه و مردم استفاده می کنند، تشکل ها 

را قابل اعتماد مردم دانست.
تشکل ها،  مشکلات  به  اشاره  ضمن  گلپایگانی  روغنی 
خاطرنشان کرد: مشکل اصلی به حوزه کارکردها بازمی گردد؛ 
سه گانه  قوای  با  و  باشند  تسهیل کننده  تشکل ها  باید 
ارتباط مؤثری داشته باشند تا بتوانند در تصمیم سازی ها 
و تصمیم گیری ها، نقش مهمی داشته باشند و از ظرفیت 
قانونی قانون بهبود مستمر کسب وکار استفاده کنند. دولت 
هم می تواند بخشی از وظایف خود را به تشکل ها تفویض 

کند.
این فعال اقتصادی یکی از مصائب کشور را تعدد تشکل ها 
دانسته و معتقد است که اتاق باید سازمان دهی تشکل ها را 
بر اساس معیارهای اقتصادی و علمی انجام دهد؛ بنابراین 
باید از موازی سازی جلوگیری شود و ساختار خوبی را ایجاد 
کنیم که در آن تشکل های قوی ایجاد شود تا در اقتصاد 
کشور در سال افزایش تولید با تکیه بر توان بخش خصوصی، 

مؤثر باشد.

تشکل ها، نظام اقتصادی را پایدار می کنند
در ادامه این نشست ، حمیدرضا سیفی- نایب رئیس کانون 
به عنوان  تشکل ها  اینکه  بیان  با  ایران  کارفرمایی  عالی 
حلقه های میانی بین مردم و دولت هستند که مسیر توسعه 
اقتصادی را هموار می کنند، اظهار کرد: هیچ نظام اقتصادی 
مانا و پایدار نیست مگر اینکه نهادهای پایداری خود را 
روی نهادهای مردمی بنا کرده باشد. تقویت سرمایه های 
اجتماعی، نوآوری، حمایت از عدالت، دسترسی به خدمات، 
نظارت بر عملکرد دولت ها و توانمندسازی اقتصاد و اشتغال 

نتیجه استفاده از تشکل هاست.
وی ضمن اشاره به بیانات مقام معظم رهبری، تصریح کرد: 
مجموعه موفق اقتصادی درنتیجه استفاده از ظرفیت های 
تشکلی شکل می گیرند، پس حلقه های میانی که همان 
یک  بلکه  نیستند  انتخاب  یک  دیگر  هستند،  تشکل ها 
ضرورت اند. بخش خصوصی باید در قالب یک سمفونی 
هماهنگ حرکت کند تا به هدف خود برسد. در کنار آن باید 
با توجه به مأموریت هر تشکل برای رسیدن به اهدافی که 
تعریف کرده، یک چشم انداز منسجم ترسیم کنیم تا دچار 
موازی کاری نشویم. در این  بین آموزش، نقش مهمی دارد 
تا مدیریت استراتژیک را اجرا کنیم. در این مسیر نیاز است 

شایسته سالاری و عدالت محوری را رعایت کنیم.
ایران،  کارفرمایی  عالی  کانون  نایب رئیس  اعتقاد  به 
فعالیت های فرهنگی در تقویت نقش تشکل ها یک ضرورت 

است و باید ملاک عمل قرار گیرد. درعین  حال واگذاری 
تصدی گری و نظارت به تشکل ها را خواستار هستیم؛ فلذا 
ضروری است معاونت تشکلی، زیرمجموعه ریاست جمهوری 

شکل بگیرد تا بتواند مستقل باشد و نقادانه عمل کند.

دبیرخانه اتاق های سه گانه احیا شود
مهدی امیدوار - عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران نیز در 
همایش تشکل های اقتصادی، خاطرنشان کرد: دولت های 
توسعه یافته از بستر، امکانات و داده های تشکل های صنفی 
برای حل مشکلات جامعه استفاده می کنند و تشکل ها 
باشند؛  دولت  و  مجلس  برای  خوبی  مشاوران  می توانند 

چراکه آن  ها از مشکلات جامعه در هر طیفی اطلاع دارند.
وی با بیان اینکه متأسفانه این روزها قوانین از بالا به 
پایین تصویب می شود درحالی که باید قوانین از دل جامعه 
برآید و ضرورت آن احساس شود، تاکید کرد: برای تقویت 
باید به ماده دوم و سوم قانون بهبود مستمر  تشکل ها 
محیط کسب وکار بازگشت؛ تشکل ها حلقه واسط بین مردم 
و جامعه، اصناف و دولت و مجلس هستند و دولت باید با 

اتاق های سه گانه و تشکل های صنفی مشورت کند.
امیدوار ادامه داد: نمایندگان دولت باید در این گردهمایی 
آشنا  تشکل ها  مشکلات  با  نزدیک  از  تا  داشتند  حضور 
شوند و در تصمیم گیری های حوزه اقتصادی از نگاه بخش 
خصوصی استفاده کنند. در چند سال اخیر دولت نگاه خوبی 
به تشکل ها نداشته است و امیدواریم از این ظرفیت ها بهره 
گرفته شود. این درحالیست که احیای دبیرخانه سه اتاق 
بازرگانی، تعاون و اصناف نیز ضرورت دارد تا این دبیرخانه 
به صورت  را  گفت وگو  شورای  موردنیاز  محتوای  بتواند 

کارشناسی تهیه کنند.
به گفته عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران، دولت باید از 
صدور بخشنامه های خلق الساعه که مخاطب آن تشکل ها و 

بخش خصوصی و اقتصاد است، جلوگیری کند.

تشکل ها در کنار سهم  خواهی، برای حل چالش برنامه 
ارائه دهند

اتحادیه  مسعودی-رئیس  مهدی  نشست،  این  ادامه  در 
تعاونی های صنعت تولید خوراک دام و طیور و آبزیان کشور 
نیز ضمن اشاره به جایگاه قانونی تعاونی ها، گفت: اقتصاد، 
پیچیده و چندبعدی است. در این راستا فقط سهم خواهی 
کافی نیست؛ تا زمانیکه تنها تمرکز خود را روی این بخش 
بگذاریم، موفق نمی شویم؛ فلذا باید بیان دغدغه ها و حل 

»سیدحمید پورمحمدی« -رئیس سازمان برنامه و بودجه- از سرعت بخشیدن پرداخت مطالبات کشاورزان خبر داد و اظهار کرد: بخش عمده 
مطالبات گندم کاران تا پایان هفته تسویه خواهد شد.

براساس آخرین گزارش سامانه شرکت بازرگانی دولتی ایران )سیفا( تا صبح شنبه ۱۷ شهریورماه، ۱۱ میلیون و ۹۱۰ هزار تن گندم از کشاورزان 
به ارزش ۲۱۰ هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شده است. این میزان خرید تضمینی نسبت به مدت مشابه سال زراعی گذشته ۱.۶۲۱ 
میلیون تن معادل ۱۶ درصد رشد نشان می دهد. تاکنون ۱۲۱ هزار میلیارد تومان از پول کشاورزانی که گندم خود را به مراکز دولتی خرید 

تضمینی تحویل داده اند، واریز شده است.

مطالبات گندم کاران تا پایان هفته تسویه می شود

»دنیای هوادار« چهارمین نشست تشکل  های اقتصادی را بررسی می  کند؛

لزوم ساماندهی تشکل  های بخش خصوصی

گزارش

 
کاهش مساحت تالاب شادگان 

تکذیب شد

المللی  بین  تالاب  مساحت  کاهش  خبر  اخیر  هفته   در 
شادگان جهت احداث پتروپالایش شادگان با واکنش های 
بود  رو  به  رو  از سوی کنشگران محیط زیست  متعددی 
این خبر  اما مدیر کل حفاظت محیط زیست خوزستان 

را رد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، براساس گفته کنشگران محیط 
برای  مجازی  فضای  در  شده  منتشر  خبرهای  و  زیست 
تالاب  مساحت  از  هکتار  هزار   ۱۴ پتروپالایش،  ساخت 
این تالاب مورد هجوم تخریب گران  شادگان کم شده و 

قرار گرفته است.
داود میرشکار، مدیر کل حفاظت محیط زیست خوزستان 
روز گذشته ضمن تکذیب خبر منتشر شده در خصوص 
اظهار  تالاب شادگان  هزار هکتاری مساحت  کاهش ۱۴ 
کرد: هیچگونه تغییری در مساحت و محدوده تالاب بین 

المللی شادگان صورت نگرفته است.
وی افزود: اما براساس نامه سازمان آب و برق خوزستان 
همچنین با توجه به مصوبه دور دوم سفر ریاست جمهوری 
و مطالعات انجام شده توسط سازمان آب و برق خوزستان، 
نقشه حریم بستر و حریم کیفی تالاب بین المللی شادگان 
اصلاح و محدوده ذکر شده خارج از محدوده مصوب تالاب 

بین المللی بوده است.
میرشکار خاطرنشان کرد: در خصوص مجوز احداث پترو 
اداره  سوی  از  مجوزی  هیچگونه  تاکنون  نیز  پالایش 
این  احداث  برای  خوزستان  زیست  محیط  حفاظت  کل 

پتروپالایش صادر نشده است.
وی در پاسخ به اینکه آیا در طرح اخیر مطالعات بازنگری 
تالاب از حد و بستر تالاب کم شده است یا خیر توضیح 
داد: وفق قوانین و مقررات، وظیفه تعیین حد و حریم 
بستر تالاب ها با وزارت نیرو است که بر اساس مطالعات 
سازمان آب و برق خوزستان در این خصوص حریم و بستر 

تالاب مورد بازنگری قرار گرفت.
شادگان،  بین المللی  تالاب  گزارش  این  براساس 
تالاب های  فهرست  در  ثبت شده  تالاب  بزرگ ترین 
از ۵۰۰ هزار هکتار  بین المللی )رامسر سایت( با بیش 
معیشت  که  دارد  قرار  خوزستان  جنوب  در  مساحت 
حداقل یکصد هزار نفر از اهالی، وابسته به آن است. این 
تالاب که از ۱۹۹۳ در فهرست قرمز تالاب های بین المللی 

)مونترو( قرار دارد.
واکنش ها به ساخت پتروپالایش شادگان از ۲ سال پیش 

آغاز شده است.

سبز

فاطمه صنوبری

مشکلات اعضای خود را پیگیر باشیم. یکی از ابزار در دسترس تشکل ها، 
شفافیت بازار است. دستورات دولتی بدون توجه به نگاه های بخش 
خصوصی به اقتصاد آسیب می زند، پس تشکل ها در تنظیم بازار نقش 
کلیدی دارند و می توانند در اجرای قوانین، اثربخشی بیشتر قوانین روی 
محیط کسب وکار، اجرای طرح های تحقیق و توسعه، حل اختلافات 
احتمالی، ارائه آموزش های تخصصی و موضوعاتی از این  دست مؤثر 

باشند.
مسعودی تعدد تشکل ها را آسیبی بر پیکره فعالیت های تشکلی ارزیابی 
کرد و خواستار ساماندهی تشکل ها، حذف تشکل های موازی و مدیریت 
تضاد منافع موجود بین تشکل های تخصصی شد. مسیر سازی اقتصاد، 
وظیفه تشکل هاست. از سویی دولت هم باید در سیاست گذاری آن ها، 

با مشورت بخش خصوصی متمرکز شود.

تبدیل وضعیت فعالیت ثبت شرکت ها، از سنتی به آنلاین
در ادامه ی این نشست، صادق سعادتیان- معاون امور اسناد سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور به موضوع ثبت شرکت، علائم تجاری، برندها 
و صدور شناسه ملی برای اشخاص حقیقی و حقوقی اشاره کرده و گفت: 
یکی از سیاست های تحولی قوه قضاییه ایجاد نرم افزارهای هوشمند 
و خدمات آنلاین به صاحبان شرکت ها و افراد است. فعالیت ثبت 

شرکت ها، از وضعیت سنتی به آنلاین تبدیل شده است.
وی با بیان اینکه در برنامه هفتم توسعه به حذف دفاتر فیزیکی ثبت 
شرکت ها تأکید شده است و از صاحب شرکت ها دفتر فیزیکی خواسته 
نمی شود، اظهار کرد: صاحبان شرکت ها می توانند همه خدمات خود را 
به صورت آنلاین دریافت کنند؛  سعی ما بر این است که زمان صدور 

اسناد را به استاندارد جهانی برسانیم.
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»حمید درخشان«: 

زمین بهانه است، تیم ملی 
در سیستم بازی و کار گروهی 

ایراد دارد

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال گفت: نتیجه یک بر صفر 
برابر تیمی همچون قرقیزستان زنگ خطری برای تیم ملی 
است که در سیستم بازی و کار گروهی ایراد داریم و باید 

زودتر برطرف شود.
برابر  ایران  تیم  عملکرد  از  ارزیابی  در   ، درخشان  حمید 
قرقیزستان اظهار کرد: آن طور که از تیم ملی انتظار داریم این 
بازی به این شکل و شمایل نیست. درست است ۳ امتیاز 
بازی را گرفتیم اما این نتیجه نمی تواند جواب نگاه ما به جام 
جهانی را بدهد حتما باید تغییراتی در روند بازی ایجاد کنیم 

تا بتوانیم با کیفیت و تاکتیک بهتر بازی کنیم.
وی افزود: اگر به همین شکل فقط خلاقانه بازیکنان ما را 
نجات دهند در جایی گیر خواهیم کرد و این مشکل بزرگی 
برای ما به وجود می آورد. امیدوارم در نگاهمان، نوع بازی، 
نوع تاکتیک و نوع سیستم خود تغییراتی ایجاد کنیم و نوع 
بازی را تغییر و شکل آن را بهتر کنیم تا بتوانیم هم خود 
لذت ببریم و هم تماشاچیان که در استادیوم صدایشان برای 
نوع بازی تیم ملی درآمد اصلاح کنیم و یک بازی خوبی را 

به نمایش بگذاریم.
شرایط  که  هستند  معتقد  خیلی ها  اینکه  درباره  درخشان 
نامناسب زمین سبب شد تیم ملی نتواند بازی خوبی را به 
نمایش بگذارد تصریح کرد: آیا زمین فقط برای تیم ما کیفیت 
بد داشت یا برای قرقیزستان هم همین طور بود؟ برای تیم 
مقابل هم زمین کیفیت خوبی نداشت اما بهتر از تیم ما در 
این زمین بازی کرد. بنابراین دلیل خوب و قانع کننده ای 
نیست و آن  ها این ایراد را نگرفتند که زمین نامناسب و بی 

کیفیت بود.
بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال خاطرنشان کرد: ما باید ایراد 
اصلی را پیدا کنیم. اینکه ذهن خود را فریب دهیم قشنگ 
نیست، باید بپذیریم که خوب بازی نکردیم و تغییراتی در 
نوع بازی خود ایجاد کنیم. باید بهتر شویم نه اینکه صورت 
مسئله را پاک کنیم و بگوییم زمین خراب بود. باید نگاهمان 
را واقع بینانه تر کنیم و به دنبال اصلاح اشکالات خود باشیم.

در کدام  لژیونرها  با وجود  این پرسش که  به  پاسخ  در  او 
پست  سه  هر  در  افزود:  داشتیم؟  ضعف  بیشتر  پست ها 
حمله، هافبک و دفاع بازیکنان خوبی داریم. اشکال کار ما 
در سیستم بازی و کار گروهی است که باید برطرف شود. ما 
بازیکنان خوب و باکیفیتی داریم و باید از آن  ها به نحو احسن 
استفاده کنیم. در این صورت می توانیم رو به جلو حرکت 

کنیم و دانش فنی بازیکنان را افزایش دهیم.
درخشان گفت: با این روند بازی برابر تیم های بزرگ دنیا دچار 
مشکل می شویم. باید نوع بازی، سیستم و سرعت بازی را 

تقویت کنیم تا عملکرد موفق تری داشته باشیم.
وی در پایان در ارزیابی از تیم قرقیزستان خاطرنشان کرد: 
برابر تیم ما خیلی خوب بازی کرد و اگر دروازه بانش اشتباه 
نمی کرد شاید آن گل را هم نمی توانستیم وارد دروازه آن  ها 
کنیم. انتطار داشتیم تیم ملی سه گل به این تیم بزند. این 
زنگ خطری برای تیم ملی است که کارش ایراد دارد و باید 
زودتر تقویت شود.  ما باید بهتر از این برابر چنین تیمی 

بازی می کردیم.

ملی پوش سابق بسکتبال ترکیه در یک سانحه رانندگی جانش را از دست داد.
ایلکان کارامان، ستاره ۳۴ساله بسکتبال ترکیه که سال ها پیراهن تیم ملی این کشور را به تن داشت و در فصل جاری برای تیم فنرباغچه 
بازی می کرد، در یک سانحه رانندگی جان باخت. طبق اخبار منتشرشده او همراه دوستش در شهر »داتچا« حضور داشته است که دوستش 
برای بنزین زدن در یکی از پمپ بنزین ها توقف می کند و این بازیکن از ماشین پیاده می شود. ایلکان که در پیاده رو حضور داشته است، 

توسط یک راننده مست زیر گرفته می شود و در همان لحظه جانش را از دست می دهد.

رانندۀ مست جان بسکتبالیست ترکیه ای را گرفت! دیالوگ

داستان جلد

به صنعتی  تبدیل  اینکه  علت  به  فوتبال 
غیرقابل انکار شده، از چارچوب مقوله هایی 
نهاده  فراتر  را  پا  اقتصاد  و  چون سیاست 
و به مرحله رسیده است که آنان را همراه 
خود کرده و گاهی برای آن  ها تعیین تکلیف 
می کند. به همین علت این صنعت عظیم 
برنمی تابد که خود را در لابلای مناسبات 
دولتی قرار داده و تابع بی چون و چرای آنان 
باشد. پروژه خصوصی سازی فوتبال که در 
کشورهای صاحب نام به نتیجه رسیده و 
باشگاه ها را تبدیل به بنگاه های سود ده و 
سازمان های اقتصادی بزرگ نموده، در ایران 
به ناشیانه ترین شکل ممکن در حال برگزاری 
است و تبعات منفی آن یکی پس از دیگری 
نمایان شده است. با این مقدمه نگاهی به 
ایران و جهان در روزهای  حواشی فوتبال 

اخیر خواهیم انداخت:

استقلال، کانون بحران
در  و  استقلال  باشگاه  اخیر  روزهای  در 
تیم  این  سرمربی  نکونام  جواد  آن  راس 
بوده  ایران  فوتبال  و  ورزش  بحران  کانون 
باشگاه  این  از  نقیضی  و  ضد  اخبار  و 
فارس  خلیج  هلدینگ  می شود.  مخابره 
اینکه  از  قبل  استقلال  مالک  عنوان  به 
درخصوص حضور و یا عدم حضور نکونام 
اهل  بازیکن  دو  با  نماید،  تصمیم گیری 
بوسنی قرار داده منعقد می کند. بازیکنانی 
سرمربی  تایید  مورد  عنوان  هیچ  به  که 
بودجه  سقف  داستان  طرفی  از  نیستند. 
نیز شرایط را برای تمدید قرارداد بازیکنانی 
و  کرده  پیچیده  بلانکو  گوستاوو  چون 
مجبور  وی  قرارداد  ثبت  برای  آبی پوشان 
شدند به طور موقت نام مهرداد محمدی 
و آرمین سهرابیان را از لیست خارج کنند. 
اما این پایان داستان استقلال نبود؛ باخت 
غیرمنتظره به استقلال خوزستان در هفته 
این  هواداران  نارضایتی  موجب  که  سوم 
تیم نیز شد، سران باشگاه را برآن داشت که 
سرمربی خود را تغییر بدهند. در این بین 
نام های زیادی چون آندره آ استراماچونی و 
ریکاردو ساپینتو نیز مطرح شد تا در نهایت 
خبر مذاکره نهایی با ایوایلو پتف بلغاری 
نزد هواداران و  در  را هم  باشگاه  این  جو 
هم کادرفنی متشنج کند. نکونام بعد از این 
شایعه در مصاحبه ای گفت است: با یک 
باخت باید گوشی مدیران خاموش و تیم به 
حال خود رها شود؟ تجهیزات اولیه پزشکی 
خریداری نشود و امکانات برای تمرین قطع 
شود؟ کجای دنیا با یک شکست تیم اینطور 
همیشه  برای  فوتبال  از  می شود؟  اداره 
می روم اما اجازه نمی دهم زیلیکیچ با این 
کیفیت به استقلال برگردد. آقایان نمی دانند 

حفظ بازیکن بی کیفیت خارجی که بازی 
هم نمی کند، یک سهمیه استقلال در سال 
آینده را خواهد سوزاند و من هیچ وقت به 
استقلال خیانت نمی کنم. آن طرف شنیده 
از  پس  هلدینگ  ارشد  سران  است  شده 
اعتراضات وسیع هواداران به مدیران تیم 
کمی  تغییرات  درخصوص  داده اند  تذکر 
موارد  این  تمام  باشند.  داشته  وسواس 
اگر  که  دارد  احوالی  و  اوضاع  از  حکایت 
هم به تغییر سرمربی منجر نگردد، شرایط 
استقلال را به عنوان نماینده ایران در لیگ 

نخبگان آسیا متزلزل و ناپایدار کرده است.

آغاز ناامیدکنندۀ تیم  ملی
در  قرقیزستان  برابر  ملی  تیم  خفیف  برد 
شرایطی که حریف کم نام و نشان این تیم 
بسیار منظم و با برنامه بازی می کرد، موجی 
بی شمار  هواداران  بین  در  را  اعتراضات  از 

فوتبال ایران بوجود آورد. اعتراضاتی که از 
الفاظ  با بدترین  نیمه دوم بازی شروع و 
ادامه یافت و انتقاد کارشناسان فوتبال را نیز 
در برداشت. این در حالی بود که نمایش تیم 
ملی آنقدر غیرمنتظره بود که اگر درخشش 
علیرضا بیرانوند در دقایق پایانی نبود، ممکن 
بود نتیجه ای دیگر در مسیر صعود ایران به 
جام جهانی رقم بخورد. چیزی که در مورد 
شرایط تیم ملی مشهود است، این است که 
امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی در لیست 
که  کرده  دعوت  را  بازیکنانی  خود  جدید 
برخلاف تصور از آمادگی مطلوبی برخوردار 
نبودند و از طرفی چند بازیکن آماده سه هفته 
آغازین لیگ بیست و چهارم در این لیست 
علیرضا  قدوس،  سامان  نداشتند.  جایی 
جهانبخش و همچنین سعید عزت اللهی 
نتوانستند انتظارات را در بازی نخست تیم 
ملی برآورده کنند و آن طرف عدم دعوت 
از رامین رضائیان که مرد سال فوتبال ایران 
هفته  سه  در  خوبی  نمایش  و  بود  شده 
نخست داشت، مورد سوال کارشناسان قرار 
گرفت. اعتراضات تند هواداران هرچند قابل 

توجیه نیست و هرچند با واکنش بازیکنان 
تیم ملی به خصوص مهدی طارمی روبه  رو 
شد، اما نشان از این دارد که تیم ملی برای 
صعود به جام جهانی علیرغم تصور، دچار 

چالش خواهد شد.

دربی؛ خارج از تهران
با توجه به عدم آمادگی ورزشگاه آزادی و 
تهران  ورزشگاه های  سایر  بودن  نامناسب 
سرخابی ها،  بزرگ  شهرآورد  برگزاری  برای 
برگزاری دیدار رفت دو  برای  گمانه زنی ها 
تیم استقلال و پرسپولیس در خارج از تهران 
به گوش می رسد. با این حال استقلال و 
پرسپولیس روز چهارشنبه، چهارم مهر در 
هفته ششم لیگ برتر باید مقابل هم قرار 
بگیرند و طبق گفته میرشاد ماجدی، عضو 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال هیچ یک 
از ورزشگاه های تهران آمادگی برگزاری این 

ورزشگاه سردار  از طرفی  و  ندارند  را  دیدار 
آزادگان نیز یک روز بعد از شهرآورد میزبان 
دیدار شمس آذر با نساجی مازندران است. 
باید دید دربی بزرگ ایران در کدام شهر برگزار 
خواهد شد. از شهرهای مشهد و اصفهان به 
عنوان میزبانان احتمالی این دیدار نام برده 

شده است.

سرخابی ها در ورزشگاه قدس
و  استقلال  باشگاه  دو  تصمیم  براساس 
پرسپولیس قرار است دیدارهای خانگی این 
دو تیم در لیگ نخبگان آسیا در ورزشگا 
قدس برگزار گردد. ورزشگاهی با گنجایش 
پاسخگوی  مسلما  که  نفر  هزار  هشت 
هوادارانی بی شمار دو باشگاه نخواهد بود. 
هرچند رئیس هیأت فوتبال استان تهران 
در مورد این ورزشگاه گفته است: ورزشگاه 
قدس مشکل خاصی ندارد و سیستم کمک 
قرار  ای اف سی  تأیید  مورد  ویدئویی  داور 
گرفته است. باید دید بعد از تایید ای اف 
سی آیا این ورزشگاه کوچک می تواند در حد 
نام و اعتبار سرخابی ها میزبانی مهم  ترین 

تورنمنت باشگاهی آسیا را به عهده داشته 
تهران  استقلال   است  ذکر  شایان  باشد؟ 
نخستین بازی فصل جدید لیگ نخبگان 
آسیا مقابل الغرافه قطر را روز دوشنبه هفته 
آینده در ورزشگاه شهدای شهرقدس برگزار 

خواهد کرد.

گیتاریست در ملوان
جایگایش  که  استقلال  اسبق  بازیکن 
ملوان  راهی  داده  دست  از  تراکتور  در  را 
بندرانزلی شد. ارسلان مطهری که در لیگ 
مازیار  شاگردان  جمع  در  بیست وچهارم 
زارع کارش را دنبال خواهد کرد از آن دسته 
بازیکنانی است که فراز و نشیب های فراوانی 
در فوتبال ایران داشته است. مطهری پس 
قرار  نکونام  جواد  مازاد  لیست  در  آن  از 
گرفت فصل کم فروغی را در تراکتور پشت 
در  بازی  تجربه  بازیکن  این  سرگذاشت. 
نفت تهران، پارس جنوبی جم و ذوب آهن 

اصفهان  را در کارنامه دارد.

برانکو تحقیر شد
و  ایران  فوتبال  ملی  تیم  اسبق  سرمربی 
باشگاه پرسپولیس از هنگامی که از فوتبال 
خود  ایده ال  شرایط  از  شده،  خارج  ایران 
فاصله گرفته است. او که در لیگ عربستان 
تجربه تلخی را پشت سرگذاشت با تیم ملی 
عمان نتایج قابل قبولی بدست نیاورد و حالا 
در قامت سرمربی چین نیز روزهای سختی 
را پشت سر می گذارد. شکست تحقیرآمیز 
مسابقات  سوم  مرحله  اول  دور  در  چین 
مقدماتی جام جهانی 2026 با هدایت برانکو 
شب تلخ این سرمربی کروات بود. با این 
حال برانکو ایوانکوویچ در دوران حضور خود 
در عمان موفق شده بود ژاپن را با نتیجه یک 

بر صفر شکست بدهد.

هالند در تیم  ملی ضعیف است!
گذشته  فصل  گل  آقای  هالند  ارلینگ 
با  نروژ  ملی  تیم  دیدار  در  جزیره  لیگ 
قزاقستان عملکرد ضعیفی را از خود بجای 
گذاشت. این بازیکن که مورد توجه باشگاه 
این  در  است،  قرارگرفته  نیز  رئال مادرید 
دیدار موفق به گلزنی نشد تا نروژ مقابل 
تیم نه چندان قدرتمند قزاقستان تن به 
تساوی بدهد. هالند در نیمه اول این دیدار 
تقریبا در زمین نامرئی بود و هیچ موقعیت 
خاصی برای  گلزنی بدست نیاورد. در نیمه 
دوم اما اوضاع کمی برای او بهتر شد و در 
دقیقه پنجاه و پنج روی ارسال آنتونیو نوسا 
بهترین موقعیت بازی را در مقابل دروازه 
تقریبا خالی قزاقستان از دست داد و توپ 
را به تیرک کوبید تا یکی از عجیب ترین 
موقعیت های گلزنی تاریخ فوتبالش را از 

دست بدهد.

»دنیای هوادار« از حواشی فوتبال ایران و جهان گزارش می  دهد؛

تحقیرِ چینی پروفسور
حسن صانعی  پور
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رضا سلیمانی

سی و هشتمین کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی همزمان با ایام ولادت پیامبر ختمی مرتبت )ص( از ۲۹ شهریور برابر با ۱۵ ربیع الاول تا ۳۱ شهریور مصادف با ۱۷ ربیع الاول سالروز ولادت رسول 
اعظم)ص( و امام جعفر صادق )ع( با حضور شخصیت های خارجی و با تأکید بر مسئلۀ فلسطین در تهران برگزار می شود. این کنفرانس، مهر سال گذشته با شعار »اتحاد اسلامی، صلح و پرهیز از تفرقه 
و تنازع در جهان اسلام؛ راهکارهای اجرایی و اقدامات عملیاتی« با حضور ۱۱۰ نفر از ۴۱ کشور در سطح عالی و ۱۱۰ نفر از نخبگان و اندیشمندان داخلی کشور از جمله ائمه جمعه و جماعات، دستگاه های 

فرهنگی و همچنین بانوان فرهیخته برگزار و اجلاس هایی نیز در طول سال به صورت منطقه ای در استان های گلستان، سیستان و بلوچستان، خراسان و کردستان برپا شد.

اجلاس بین المللی وحدت برگزار می شود

دست  به  نقد

چطور ممکن است فیلمی با ضرباهنگی بالا هم  کسالت آور باشد؟
اکسپوزیسیون ابتدایی در هر اثر دراماتیک به چند دلیل، بسیار 

حائز اهمیت است:
- آشکارسازی محدود مفروضات قصه و مهندسی مقدمات رویداد 

اول
- آشکارسازی محدود انگیزه ها و اهداف پرسوناژها

- آشکارسازی نقاط اختلال در روابط ارگانیک پرسوناژها با هم و 
با جهان قصه

)واژۀ »محدود« در دو عبارت اول، به معنی مهندسی کردن اطلاعات 
است. به گونه ای که بخشی از آن در اکسپوزیسیون آشکار و افشای 

بخش عمده ای از آن هم موکول به ادامۀ درام خواهد شد(.
دراماتیک  وضعیت  شکل گیری  موجب  سه مورد،  این  ترکیب 
می شود. وضعیتی که در آن مخاطب براحتی احساس می کند، 
اختلالی در کار است. مخاطب در این وضعیت تا آن میزان با 
جهان درام آشنا می شود که بتواند تشخیص دهد، تقابل این 
دسته از آدم ها با هم و با جهان درام نوید آینده ای پر تنش را 
می دهد. به زبانی ساده تر، وضعیت دراماتیک همان دلیلی است 
که به موجب آن می خواهیم ادامۀ فیلم را هم ببینیم. گزارش 

فرانسوی اما در طراحی چنین وضعیتی ناتوان است.
فیلم پنج راوی دارد و روایت اول را هیئت تحریریه تنظیم کرده 

است. در روایت اول، گزارش مختصری می بینیم از:
- زندگی و مرگ آقای آرتور هویتزر، موسس مجله و نحوۀ برخورد 

او با کارکنانش
- نحوۀ تاسیس مجله و بعضی از سیاست های آن

- معرفی مختصری از اعضای هیئت تحریریه 
ترکیب موارد بالا با یکدیگر، قصه را مستعد هیچ کنشی نمی کند. 
همۀ آن ها می توانند در کانال هایی موازی با هم پیشروی کنند. 
رخدادی در گذشته، آیندۀ پرسوناژها را متاثر نخواهد کرد و همۀ 
این ها یعنی شما تا این لحظه نگران فاش شدن یا فروریختن 
چیزی در جهان قصه نشده اید. در نظر داشته باشید که تا این 

لحظه، شش دقیقه از عمر فیلم تلف شده است.
اندرسون«  »وس  فیلم های  سایر  همچون  فرانسوی«  »گزارش 
ضرباهنگ بیرونی بالایی دارد. سرعت حرکت دوربین، میزانسن ها 
و تقطیع تصاویر بسیار بالاست. قصه های خوش ساخت معمولا 

بدین ترتیب،  بیرونی هستند.  و  درونی  از ضرباهنگی  آمیزه ای 
می شود.  حاضر  دیگری  می کند،  افت  آن ها  از  یکی  که  هربار 
وقتی تنش و تقابل بین پرسوناژ ها موقتا از بین می رود معمولا 
شاهد میزانسن هایی با سرعت بالا هستیم. )البته که همۀ این ها 
نسبتی مستقیم با مسیر قصه دارند(؛ اما در اکسپوزیسیون گزارش 
فرانسوی ما تنها شاهد ضرباهنگ بیرونی بالایی هستیم و از آنجا 
که کمترین تنش و تقابلی از این ضرباهنگ بیرونی پشتیبانی 
نمی کند، هدف از سرعت بالای دوربین و میزانسن ها خیلی سریع 
را موجب  روندی کسالت بار  و  تبدیل می شود  به ضد خودش 
می شود. آفت بعدی، بالا بودن مداوم ضرباهنگ بیرونی و نتیجتا، 
توقف رشد عرضی در قصه است. آفتی که ما را از پرسوناژهای 
قصه دور خواهد کرد. گرچه توقف رشد عرضی در چنین شرایطی 
قاعدۀ همیشگی نیست. اما معمولا با افزایش ضرباهنگ بیرونی، 
مؤلف مجالی برای پرداختن به کلنجارهای درونی پرسوناژها ندارد.

راوی یا روایت؟
تمایز بنیادین درام با باقی ژانر های داستانی، مشخصا در این است 
که درام را برای ما تعریف نمی کنند و ما خود بی هیچ واسطه ای 
شاهد رویدادها هستیم. اما از آنجایی که سال هاست گفتمان 
سینما، حضور راوی را پذیرفته است، امروز بجای نفی کامل آن، 

تلاش می شود که اشَکالی قابل دفاع از آن ارائه شود.
باید در نظر داشت، مادامی که خود راوی در قصه حضور دارد، وجوه 
تایپیکال راوی بر چیزی که روایت می کند ارجحیت دارد. مثلا در 
رمان اگر راوی اول شخص باشد، ضرورت دارد که بررسی کنیم او 
با چه کیفیتی به پیرامونش نگاه می کند، چه مطالبی را بیان و 
چه مطالبی را از ما پنهان می کند. ما جهان داستان را از طریق او 
می شناسیم. از طریق کسی که خودش هم در قصه توانش رقم 
زنندگی دارد. اما در مورد دانای کل وضع فرق می کند. او روایت 
می کند بی آنکه خودش در وقایع داستان دخالتی داشته باشد. پس 
با او کاری نداریم و داستان را مجرد از نظرگاهش بررسی می کنیم.

در گزارش فرانسوی، شاهد کیفیتی نازل از حضور راوی هستیم. 
پنج راوی که بجز همکاربودن، ارتباط ساختاری دیگری با هم 
ندارند و روایاتشان نیز بی ارتباط با یکدیگر است. همانطور که پیش 
از این هم گفتیم در فیلم گزارش فرانسوی بیش از آنکه روایت ها 
مهم باشند راوی ها اهمیت دارند. آن ها بیرون از قصه نیستند 
که مخاطب بتواند از حضور آن ها چشم پوشی کند. اما نکته 
اینجاست که از بررسی آن ها نیز شناختی کارآمد در مورد ضرورت 
حضورشان حاصل نمی شود. در گزارش فرانسوی، هم روایات هم 
راوی ها مجرد از یکدیگر فهمیده می شوند. آن ها با یکدیگر پیوندی 
ساختاری ندارند و اگر هرکدام از خرده روایات را تغییر دهیم یا 
بطور کامل قصۀ دیگری جایگزین قصۀ یکی از اپیزود ها کنیم 
یا حتی ترتیبشان را عوض کنیم، خللی در پیشبرد روایت باقی 
آن ها ایجاد نخواهد شد. گزارش فرانسوی ما را از تحقق یک درام 
خوش ساخت ناامید می کند و در خوش بینانه ترین حالت ممکن، 
گزارشی با کیفیت از چند خرده روایت بی ارتباط با یکدیگر را پیشِ 

چشمانِ مخاطب قرار می دهد.
در روایت دوم، سزراک شناسنامه ای از شهر آنوی ارائه می کند که 
در آن با کیفیت حمل و نقل، بافت شهر، تفریح غالب شهروندان و 
طبقات اجتماعی آنان آشنا می شویم. که این آشنایی نیز همچون 
آشنایی ما با مؤسس مجله در روایت قبل بی کارکرد باقی می ماند. 
در این دو روایت، روشی غیردراماتیک و کسل کننده را در افشای 
اطلاعات شاهد هستیم. اطلاعات مجرد از قصه و پرسوناژهای 
قصه فاش می شوند. ما در خلال مواجهه با موقعیت ها یا درگیری 
مؤلف،  بلکه  نمی کنیم.  استخراج  اطلاعات  هم،  با  پرسوناژها 
شخصی را مامور انجام این کار قرار داده است. کاری را که بنا بود 

مخاطب انجام دهد، حالا راوی انجام می دهد. در چنین شرایطی 
مخاطب منفعل شده و ارادۀ چندانی برای همراهی کردن با روایت 
البته در باقی روایت ها به جهت اضافه شدن قصه، این  ندارد. 
مشکل برطرف می شود. در نظر داشته باشید که تا این لحظه، ده 

دقیقه از عمر فیلم، بدون هیچ رویدادی سپری شده است!
در روایت های بعدی، تنها افشای اطلاعاتی که منش نمایشی 
کمتری دارند، به راوی سپرده می شود و باقی قصه را مخاطب بدون 

صدای راوی دنبال می کند.

اثر هنری سیمانی
اپیزود نقاش زندانی را می توان پیچیده ترین و نزدیک ترین روایت، 
بین باقی روایات گزارش فرانسوی، به الگوهای دراماتیک دانست.

در ابتدای این روایت، نقاشی را می بیینیم که با وسواس بسیار 
مشغول به نقاشی از زنی برهنه است. نشان می دهد که روی 
ثابت ماندن زن در یک فیگور مشخص بسیار حساس است. با 
یکدیگر حرف نمی زنند. زمان نقاشی کشیدن تمام می شود و زن 
برهنه لباس فرم نگهبانان زندان را می پوشد و مرد نقاش نیز لباس 
زندانیان را. ثانیه ای بعد تابلویی را می بینیم، که انتظار داریم طرح 
فیگور زن برهنه بر آن باشد. اما در عوض، نقوشی انتزاعی بر تابلو 
می بینیم که کمترین شباهتی با فیگور زن برهنه ندارد. در کمتر 
از سه دقیقه ما شاهد حد اعلایی از یک وضعیت دراماتیک )به 
اندازه ای که در یک اپیزود کوتاه لازم است( بوده ایم. هم بطور 
نسبی از هویت دو پرسوناژ ابتدای روایت آگاه شده ایم، هم کنجکاو 
نوع ارتباط نگهبان و زندانی هستیم، هم در این مورد که جرم 
یک نقاش چه می تواند باشد پرسش داریم. و در نهایت اینکه، 
انتزاعی بودن نقاشی یک مجرم، به حدِ کفایت اسباب پرسش و 

کنجکاوی مخاطب را فراهم خواهد کرد.

بازنگری های یک بیانیه
پیش از آنکه ما به محل رویداد برسیم تنش آغاز شده است. 
گروهی از دانشجویان معترض، نظم دانشگاه را مختل کرده و 
مطالباتی دارند، که مهم ترینشان حق دسترسی آزاد به خوابگاه 
دختران است. مذاکرات نماینده دانشجویان با رئیس دانشگاه 
نتیجه ای در پی نداشته و آن ها برای به کرسی نشاندن حرفشان 
شطرنج بازی می کنند. دانشجویان خیال عقب نشینی ندارند و 
گروهی از مردم این اعتراضات را نمادی از آزادی خواهی تلقی 
کرده اند. به همه ی این ها یک راوی زن را هم اضافه کنید که در 
همان ابتدا، پرخاش او نسبت به یکی از دانشجویان دختر را هم 
شاهد هستیم. تفاوت ویژه ی این روایت با روایت قبل در همین 

است که راوی بی طرف نیست و هر جا که مجالی پیدا کند بی پرده 
آدم ها و موقعیت ها را داوری و حتی مسخره می کند. راوی، زیفرلی 
نماینده ی دانشجویان را فردی ضعیف معرفی می کند و اعتراضات 

دانشجویان را بیهوده می داند. 
مقابله ی دانشجویان با نهاد دانشگاه/ حمایت گروهی از مردم 
از اعتراضات دانشجویی/ باز شدن پای رسانه به این اعتراضات/ 
اعتراضات/  این  این جنبش در هدایت  احتمالی رهبر  ناتوانی 
مسابقه ی شطرنجی که تبدیل به چیزی بیشتر از یک مسابقه 
می شود و راوی پرخاشگری که باید منتظر باشیم و ببینیم در 
موقعیتی که هیچ آن را نمی پسندد، دست به چه عملی خواهد زد؟ 
همانطور که می بینید در روایت دوم نیز، وضعیت دراماتیک به 
شکل قابل قبولی تحقق می یابد. این یعنی شما نمی توانید پاسخ 
شفافی برای آینده ی این وضعیت داشته باشید مگر اینکه بنشینید 

و ادامه ی آن را ببینید.

اتاق شام فرمانده پلیس
با یک گفتگوی تلوزیونی آغاز می شود. میهمان برنامه از قدرت 
حافظه ی چاپی اش می گوید. اعتماد به  نفس بالایی در پاسخگویی 
از خود نشان می دهد. قرار است که راجع به یکی از نوشته هایش 
نام  به  به آشپزی  راجع  بزند.  در مجله گزارش فرانسوی حرف 
نسکافه، که در یک مرکز فرماندهی نظامی کار می کند. در این 
روایت نیز، از همان روش کسل کننده ای که در دو روایت ابتدایی، 
شاهد آن بودیم استفاده می شود. اینبار اما با غلظتی کمتر. )افشای 

اطلاعات مجرد از قصه(
حضور یک میهمان با قدرت پاسخگویی و اعتماد به نفس بالا در 
یک برنامه ی تلوزیونی و احساس کنجکاوی نسبت به درگیری 
احتمالی او با مجری/ شنیدن قصه ای راجع به یک آشپز در یک 
فرماندهی نظامی/ عجیب بودن غذای او. این موارد تا اندازه ای 
مستعد ساختن وضعیتی دراماتیک هستند، اما برای روایتی که 
شاهدش بودیم نه به قدر کافی شدت داشتند و نه در بستر پر 
تنشی ارائه شدند. در ادامه ی داستان اما تنش به میزان قابل 
دفاعی به روایت اضافه می شود اما نه از طریق اسبابی که در 
وضعیت دراماتیک قصه با آن ها آشنا شدیم. ممکن است از 
لحظه ی ربوده شدن فرزند پلیس و بالا رفتن ضرباهنگ، مخاطب 
با قصه همراهی کند اما وضعیت دراماتیک ابتدایی روایت، نوید 

چنین ادامه ای را به مخاطب نمی داد.
گزارش فرانسوی را نه یک اثر دراماتیک، بلکه یک گزارش عجولانه 
می دانم. آنقدر عجولانه که همه ی آدم هایش را فراموش خواهم 

کرد.

نگاهی به »گزارش فرانسوی« از منظر مؤلفه  های ژنریک و کارنامۀ فیلم  سازی وس اندرسون؛

چنُان دور، که هیچ از آن به یاد نخواهد ماند! 

وقتی تنش و تقابل بین پرسوناژ ها موقتا 
از بین می رود معمولا شاهد میزانسن هایی 

با سرعت بالا هستیم. )البته که همۀ این ها 
نسبتی مستقیم با مسیر قصه دارند(؛ اما 

در اکسپوزیسیون گزارش فرانسوی ما تنها 
شاهد ضرباهنگ بیرونی بالایی هستیم 

و از آنجا که کمترین تنش و تقابلی از این 
ضرباهنگ بیرونی پشتیبانی نمی کند، 

هدف از سرعت بالای دوربین و میزانسن ها 
خیلی سریع به ضد خودش تبدیل می شود 

و روندی کسالت بار را موجب می شود. آفت 
بعدی، بالا بودن مداوم ضرباهنگ بیرونی 

و نتیجتا، توقف رشد عرضی در قصه است.
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